
                  

                                 

 

 
Søren Kanneskolen den 5. sept. 2023 

 
 
 
Høringssvar Modtageklasser 
 
 
MED-udvalget ved Søren Kanneskolen har læst det udsendte høringsmateriale og har 
følgende bemærkninger: 
 
Først finder vi, at det er misvisende, at der i materialet er sammenlignet Modtage-ordninger 
med nabokommuner og ikke med sammenlignelige kommuner. Der er stor forskelle mellem 
Norddjurs kommune og de kommuner, vi er nabo til. At sammenligne Modtage-ordninger i 
kommuner, som Norddjurs er sammenlignelig med, mener vi, ville have givet et bedre 
billede af, hvad der er på spil, når man fra kommunens side tænker i at ændre på den 
nuværende Modtage-ordning. 
 
Af de tre opstillede modeller, ser vi Model 3, som eneste anden mulighed, end den 
nuværende model med modtageklasser gennem hele skoleforløbet. 
Det er dog centralt for os, at det sikres, at der er viden om dansk-som-
andetprogsundervisning på alle skoler og afdelinger. 
 
Ligeledes skal det gøres klart, hvilket beredskab kommunen stiller til rådighed, for 
nyankomne elever, som måtte have traumer med sig i bagagen. Vi ser helst at dette 
beredskab er på skolerne. 
 
De penge, der spares ved at nedlægge Modtageklassen for indskolingselever, kan netop 
bruges til at sikre at der er uddannede dansk-som-andetsprogslærere på alle 
indskolingsafdelinger. 
 
Det er desuden vores erfaring, at den nuværende overlevering fra modtageklasse til 
almenklasse er yderst sparsom. Så der er også her brug for yderligere økonomi, for at sikre 
en bedre og bredere overlevering fra modtageklasse til almenklasse på mellemtrin og i 
udskoling.  
 
 
På vegne af MED-udvalget ved Søren Kanneskolen 
 
Jacob Hørlyk  Charlotte Høje Kristensen 
Formand  Næstformand 
 


